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RW-0052/6/2009 
Protokoł Nr XXXIII/2009                                                                                             

sesji Rady Gminy Potęgowo                                                                                          
z dnia 02 lipca 2009r. 

 
Sesja rozpoczęła się o godzinie 10.00, zakończyła o godz. 11.25.  W sesji udział wzięło 
udział 13 radnych na  skład 15 radnych (nieobecni: Adam Malinowski, Jerzy Zabieglik ), 
sołtysi, Wójt, Zastępca Wójta, pracownicy Urzędu Gminy oraz zaproszeni goście, 
zgodnie z załączonymi listami obecności. 
(Załącznik nr 1 – lista obecności radnych, 
załącznik nr 2 – lista obecności sołtysów, 
załącznik nr 3 – lista obecności zaproszonych gości). 

 
Porządek obrad sesji: 
I. Sprawy regulaminowe: 

1. Otwarcie sesji i powitanie. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Zatwierdzenie porządku obrad. 

II. Obrady: 
1. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji. 
2. Informacja Wójta z działalności międzysesyjnej. 
3. Informacja Wójta w sprawie działań mających na celu pozyskanie zewnętrznych 

środków pozabudŜetowych. 
4. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie zmian w budŜecie Gminy na 2009 rok, 
b) w sprawie zatwierdzenia bilansu instytucji kultury za 2008 rok, 
c) w sprawie wyraŜenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej, 
d) w sprawie wyraŜenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości gruntowej. 

      5. Interpelacje i zapytania radnych. 
III.  Zakończenie:  

1. Wolne wnioski i informacje. 
2. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Ad.I. Sprawy regulaminowe. 
1. Przewodniczący Rady dokonał otwarcia XXXIII sesji V kadencji, powitał radnych,   

sołtysów, zaproszonych gości oraz pracowników Urzędu Gminy. 
 

2. Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził quorum, a tym samym 
prawomocność obrad sesji. 

 
3. Przewodniczący Rady przedstawił protokoł z poprzedniej sesji, za przyjęciem którego 

głosowali wszyscy radni. 
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4. Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad, który radni otrzymali wraz z 
zawiadomieniami o sesji oraz zaproponował zmianę polegającą na dopisaniu w punkcie 
4 – Podjęcie uchwał, podpunktów: 

e) zmieniającą uchwałę Nr XXXII/231/2009 w sprawie ustalenia liczby punktów 
sprzedaŜy napojów alkoholowych na terenie gminy oraz zasad ich usytuowania i 
warunków sprzedaŜy, 
f)  w sprawie wyraŜenia zgody na przedłuŜenie na okres powyŜej 3 lat dzierŜaw 
nieruchomości gminnych. 

 
Za przyjęciem zmian do porządku obrad głosowali wszyscy radni. 
 
Ad.II. Obrady. 
1. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji udzielali: 
     1)  E.Ulanowska- na wniosek R.Mikołajczyka w sprawie przywrócenia poprzedniego 
oznaczenia skrzyŜowania ul. Szerokiej z Ogrodową oraz ul. DarŜyńskiej z Ogrodową w 
taki sposób, aby to ulice Ogrodowa i DarŜyńska były ulicami podporządkowanymi – 
kontaktowałam się z panem, który zajmuje się malowaniem znaków drogowych. Osoba 
ta nie jest jeszcze przekonana co do koncepcji zmiany i prosiła o czas na zastanowienie 
się. 
   - na wniosek M. Krymskiej w sprawie  oznaczenia przejścia dla 
pieszych na jezdni w śochowie i Poganicach – przejście dla pieszych w Poganicach jest 
do wykonania, ale konieczne jest wykonanie schodów terenowych, aby piesi mieli gdzie 
zejść. Koszt takich schodów to około 5.000 zł.  W budŜecie nie ma pieniędzy na to 
zadanie. Trzeba dokonać zmian. Jeśli chodzi o przejście w śochowie, to jest ono 
niemoŜliwe do wykonania, poniewaŜ w tym miejscu obowiązuje prędkość do 90 km/h i 
Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych odmawia wykonania przejścia  w takim miejscu. 
   

2) dyr.ZUP - na wniosek M.Krymskiej w sprawie naprawy przystanku w 
śochowie – prace zostały wykonane. 

   - na wniosek W.Zientarskiego w sprawie wyrównania równiarką 
drogi w m. Malczkówko – prace równiarką wykonane będą w przyszłym tygodniu, kiedy 
równiarka pojedzie do Wieliszewa. 

   - na wniosek W.Zientarskiego w sprawie wyrównania zbyt wysokiego 
zjazdu z drogi nr 211 w Malczkówku – prace równiarką wykonane będą w przyszłym 
tygodniu, kiedy równiarka pojedzie do Wieliszewa. 

 
3)  Komendant StraŜy Gminnej – na wniosek W.Binkowskiego w sprawie wpłynięcia 

na p. Piskułę, aby jego samochody nie jeździły przez Głuszyno z nadmierną prędkością 
– straŜnik, który przebywa na urlopie w Bośni kontaktował się z panem Piskułą. MoŜe 
pan radny powie, czy widoczne są efekty przeprowadzonej rozmowy? 

W.Binkowski- samochody nadal jeŜdŜą z taką samą prędkością. 
Komendant StraŜy- w takim razie naleŜy sprawę przekazać policji, poniewaŜ straŜ 

gmina nie ma uprawnień do zatrzymywania pojazdów. 
 

4) Z-ca Wójta - na wniosek M. Krymskiej w sprawie podania terminu rozpoczęcia 
inwestycji wodno – kanalizacyjnej w śochowie – na wykonanie tej inwestycji 
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rozstrzygnięto juŜ przetarg. W dniu 30 czerwca nastąpiło przekazanie placu budowy 
wykonawcy. Fizycznie prace rozpoczną się za około 3 tygodnie, poniewaŜ wykonawca 
czeka na dostawę elementów, od których rozpocznie inwestycję. Zadanie powinno 
zostać wykonane w ciągu roku. 
 
2. Wójt przedstawił informację z działalności międzysesyjnej. 
(Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 
 
3. Insp. Krzysztof Wiczkowski przedstawił  informację w sprawie działań 
mających na celu pozyskanie zewnętrznych środków pozabudŜetowych, i tak: 
Gmina złoŜyła wnioski na następujące zadania: 

1) Budowę świetlicy wiejskiej wraz z zapleczem sportowym – Malczkowo – staramy 
się o kwotę 476,434 zł, 

2) Uporządkowanie gospodarki wodno – ściekowej w miejscowościach Poganice i 
śochowo – etap II. Staramy się o kwotę 1.240.575 zł. 

3) Budowę Centrum Kultury w Potęgowie – staramy się o kwotę 3.168.674,38 zł. 
Wnioski te są w fazie oceny formalnej. 
4) Budowę oczyszczalni ścieków i kanalizację na terenie Aglomeracji Potęgowo – 

otrzymaliśmy decyzję o dofinansowaniu na kwotę 6.555.230,29 zł (69,59% 
kosztów kwalifikowanych). 
Jesteśmy w fazie podpisywania umowy. 
Ogólnie gmina stara się do środki w kwocie około 11.000.000 zł. 

 
4. Podjęcie uchwał: 
Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe przed sesją komisje Rady odbyły wspólne 
posiedzenie. Wszystkie projekty uchwał pozytywnie zaopiniowano. 
 
a) Skarbnik Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy na 
2009 rok. Zmiany dotyczą:  
1) przesunięcia środków w wysokości 337.000 zł z rozdziału 40001 do rozdziału 90017 
w celu zabezpieczenia wydatków na modernizację zakupionej kotłowni. 
W związku z powstałymi oszczędnościami przy zakupie fotoradaru proponuje się 
przeznaczyć je na: 
- zwiększenie zakresu prac na zadaniu inwestycyjnym modernizacja chodnika w 
Potęgowie – kwota 12.000 zł, 
- zwiększenie dotacji dla Gminnego Ośrodka Kultury na przegląd techniczny instalacji 
elektrycznych oraz dokonanie pomiaru elektrycznego w świetlicach, w tym bieŜące 
prowadzenie ksiąŜek obiektów – kwota 10.000 zł. 
Wprowadza się dwa nowe zadania inwestycyjne, które zostaną sfinansowane z kredytu: 

a) Modernizacja drogi dojazdowej do cmentarza w Potęgowie – 320.000 zł, 
b) Modernizacja drogi Radosław – 615.000 zł. 

Przesuwa się środki z rozdziału 01010 do rozdziału 92105 w wysokości 65.000 zł.  
W związku z poszerzeniem prac budowlanych na zadaniu inwestycyjnym „Rozbudowa 
świetlicy wiejskiej w Łupawie” koniecznym jest zwiększenie planu wydatków. 
R.Mikołajczyk- a co z kwotą 35.000 zł przeznaczoną na samochód? 
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Skarbnik- pieniądze dalej są w planie finansowym StraŜy Gminnej i dalej mogą być 
wykorzystane. 
Przewodniczący Rady- na wspólnej komisji pieniądze te przeznaczyliśmy na konkretny 
cel, ale zmiany w budŜecie tego nie uwzględniają. 
Skarbnik- tak jak powiedziałem pieniądze dalej są w planie finansowym straŜy. 
R.Spławska- po co więc było wydzielać z budŜetu środki na ten zakup i przedstawiać na 
komisji wspólnej jako odrębne zadanie? 
Wójt- w załoŜeniach był zakup fotoradaru, ale powstały oszczędności. Co się stanie to 
się stanie w pewnym momencie. Radar moŜna spłacić wdwóch ratach lub w całości. Ale 
te pieniądze wciąŜ są w budŜecie straŜy. 
Zanim państwo zaczęliście dyskutować na komisji wspólnej prosiłem, aby tych pieniędzy 
nie dzielić tylko w całości przeznaczyć na jedno zadanie. Gdyby była wola przeznaczyć 
środki na spłatę fotoradaru, to nie byłoby dyskusji i w całości pozostałyby w budŜecie 
straŜy. Ale państwo podzieliliście je i naleŜało wydzielić środki dla ZUP i GOK w 
zmianach do budŜetu. 
R.Mikołajczyk- czyli straŜ moŜe kupić samochód? 
Wójt- o tym zadecyduje nie straŜ tylko wójt. A jak państwo wiecie jestem przeciwny 
temu zakupowi, bo merytorycznie nie jest to uzasadnione. Zakupiono nowy radar, 
poniewaŜ stary ciągle był w naprawie. Nie Ŝądamy, aby straŜ zarabiała nie wiadomo jakie 
pieniądze. StraŜ nie musi być głównym źródłem dochodów budŜetu gminy. 
Przewodniczący Rady- a co na to komendant StraŜy Gminnej? 
Komendant StraŜy Gminnej- stanowisko w tej sprawie wyraziłem około półtora 
miesiąca temu na posiedzeniu komisji wspólnej. Nie decydowałem o tym sam. 
Otrzymałem zgodę i „namaszczenie” pana Wójta. Słysząc to, co się tutaj dzieje uwaŜam, 
Ŝe jest to intryga, w którą zostałem niepotrzebnie wciągnięty. Ja tak nie chcę. Proszę 
uznać za niebyłe to, co wcześniej mówiłem na temat zakupu drugiego samochodu. 
Szanuję decyzję przełoŜonego, który decyduje  o wydatkach i odpowiada za budŜet i 
proszę radnych o przychylenie się do propozycji Wójta. Pracowaliśmy i pracujemy w 
bardzo trudnych warunkach lokalowych i dalej tak będziemy pracować. Mamy jeden 
samochód i dalej będziemy pracować jednym samochodem. 
Wójt- szanuję zdanie pana komendanta i bardzo proszę nie stwarzać sytuacji, przez które 
stosunki między wójtem a przełoŜonym ulegną pogorszeniu.  Stosunki między mną a 
komendantem są dobre, a mogłyby ulec pogorszeniu. 
Chciałbym w tym momencie zgłosić autopoprawkę do uchwały w sprawie zmian w 
budŜecie Gminy i 35.000 zł pozostałych w dziale straŜ gminna przenieść do działu 
GOK, bo tam są większe potrzeby. 
G.Pokuć- proszę o 10 minut przerwy. 
Przewodniczący Rady- ogłaszam 10 minut przerwy. 
 
Po przerwie: 
Przewodniczący Rady- jestem daleki od psucia stosunków między wójtem a 
komendantem straŜy. Nie jest to moją intencją i nie będę tego tematu kontynuował. 
Czy radni mają uwagi do projektu uchwały? Jeśli nie to przystępujemy do głosowania 
nad autopoprawką wójta do zmian w budŜecie. 
Za przyjęciem autopoprawki nie głosował Ŝaden radny, przeciw głosowało 10 
radnych, wstrzymało się od głosu 3 radnych (Kozioł, Binkowski, Wekwert).  
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Autopoprawka została odrzucona. 
Wiceprzewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie 
Gminy na 2009 rok, za przyjęciem  którego głosowali wszyscy radni. 
Uchwała Nr XXXIII/234/2009 w sprawie zmian w budŜecie Gminy na 2009 rok  
przyjęta jednogłośnie   w głosowaniu jawnym. 
(Uchwała stanowi załącznik nr 5  do protokołu). 
 
b) Skarbnik  przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia bilansu instytucji 
kultury za 2008 rok. 
Zgodnie z ustawą o finansach publicznych organ prowadzący ma obowiązek zatwierdzić 
bilans instytucji kultury w ciągu 6 miesięcy od złoŜenia sprawozdania przez jednostkę. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały, za przyjęciem którego 
głosowali wszyscy radni. 
 
Uchwała Nr XXXIII/235/2009 w sprawie zatwierdzenia bilansu instytucji kultury za 
2008 rok przyjęta jednogłośnie  w głosowaniu jawnym. 
(Uchwała stanowi załącznik nr 6  do protokołu). 
 
c) insp. Ewa Ulanowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na 
zbycie nieruchomości gruntowej. Chodzi o działkę nr 65/4 o pow. 0,1690 ha połoŜoną 
w obrębie geodezyjnym Łupawa. SprzedaŜ w drodze przetargu ustnego 
nieograniczonego na pisemny wniosek mieszkańca gminy Potęgowo o kupno w/w 
nieruchomości. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały, za przyjęciem którego 
głosowali wszyscy radni. 
 
Uchwała Nr XXXIII/236/2009 w sprawie wyraŜenia zgody na zbycie nieruchomości 
gruntowej przyjęta jednogłośnie  w głosowaniu jawnym. 
(Uchwała stanowi załącznik nr 7  do protokołu). 
  
d) insp. Ewa Ulanowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na 
nieodpłatne nabycie nieruchomości gruntowej. Chodzi o działkę nr 80/61 stanowiącą 
drogę dojazdową do hydroforni w Skórowie oraz do działki nr 80/60. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały, za przyjęciem którego 
głosowali wszyscy radni. 
 
Uchwała Nr XXXIII/237/2009 w sprawie wyraŜenia zgody na nieodpłatne nabycie 
nieruchomości gruntowej przyjęta jednogłośnie  w głosowaniu jawnym. 
(Uchwała stanowi załącznik nr 8  do protokołu). 
 
e) insp. Ewa Samp przedstawiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr 
XXXII/231/2009 z 29.05.2009r. w sprawie ustalenia liczby punktów sprzedaŜy napojów 
alkoholowych na terenie gminy oraz zasad ich usytuowania i warunków sprzedaŜy. 
insp. Ewa Samp- zgodnie z nowymi przepisami Rada nie ma prawa ustalać warunków 
sprzedaŜy napojów alkoholowych i wykreślenia tych zapisów dotyczy projekt uchwały. 
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Wiceprzewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały, za przyjęciem którego 
głosowali wszyscy radni. 
Uchwała Nr XXXIII/238/2009 zmieniająca uchwałę Nr XXXII/231/2009 w sprawie 
ustalenia liczby punktów sprzedaŜy napojów alkoholowych na terenie gminy oraz zasad 
ich usytuowania i warunków sprzedaŜy przyjęta jednogłośnie  w głosowaniu jawnym. 
(Uchwała stanowi załącznik nr 9  do protokołu). 
 
f) insp. Ewa Ulanowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na 
przedłuŜenie na okres powyŜej 3 lat dzierŜaw nieruchomości gminnych. Chodzi o działki 
w Potęgowie nr 117/10, część działki nr 27, 37, 666, część działki nr 41/3 oraz działkę 
nr 104 w Wieliszewie. 
Wiceprzewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały, za przyjęciem którego 
głosowali wszyscy radni. 
 
Uchwała Nr XXXIII/239/2009 w sprawie wyraŜenia zgody na przedłuŜenie na okres 
powyŜej 3 lat dzierŜaw nieruchomości gminnych przyjęta jednogłośnie  w głosowaniu 
jawnym. 
(Uchwała stanowi załącznik nr 10  do protokołu). 
 
 
5. Interpelacje i wnioski. 
1) Burmistrz Miasta Ustka wystąpił do nas z prośbą poparcia apelu o odstąpienie od 
zamiaru likwidacji Oddziału Zakaźnego Wojewódzkiego Szpitala Zespolonego w 
Słupsku. 
G.Pokuć- oddział zakaźny jest niewielki ale przyjmuje pacjentów z powiatu bytowskiego, 
człuchowskiego, chojnickiego i oczywiście słupskiego. SłuŜy  równieŜ wczasowiczom.  
Przewodniczący odczytał treść apelu, za przyjęciem którego głosowali wszyscy radni. 
(Pismo Burmistrza Miasta Ustki stanowi załącznik nr 11 do protokołu, 
apel Nr 1/2009 Rady Gminy Potęgowo stanowi załącznik nr 12 do protokołu). 
 
2) Przewodniczący komisji Spraw Społecznych p. Waldemar Zientarski przedstawił 
sprawozdanie komisji z przeglądu placówek oświatowych. Przegląd odbył się 30.06.09r. 
(Sprawozdanie stanowi załącznik nr 13 do protokołu). 
 
3) Wójt- przy odpowiedziach na interpelacje pominąłem odpowiedź na interpelację 
Przewodniczącego Rady dotyczącą przygotowania projektu sali gimnastycznej dla szkoły 
w Skórowie. Odpowiedzi udzieli p. Wiczkowski. 
insp. K.Wiczkowski- do Urzędu Gminy wpłynęła oferta do programu „Sala w kaŜdej 
szkole”. Są to projekty małych sal, zadaszonych łukowo. Są to sale bardzo tanie w 
utrzymaniu z ogrzewaniem geotermalnym. Najtańsza sala kosztuje 2.300.000 zł.  
Istnieje moŜliwość dofinansowania budowy sali w wysokości 60% wartości 
kosztorysowej na podstawie rozporządzenia Ministra Sportu. Warunkiem ubiegania się o 
dofinansowanie jest: 

1) wola Rady Gminy w sprawie budowy sali, 
2) wystąpienie Wójta do Marszałka Województwa Pomorskiego o wpisanie 

inwestycji do Wojewódzkiego Programu Rozwoju Bazy Sportowej. 



7 

 

4) M.Krymska - zabezpieczyć w budŜecie środki na schody terenowe w Poganicach. 
   -wyburzyć stary i wybudować nowy przystanek w śochowie. 
 
5) R.Mikołajczyk- właściciel firmy Star Meble chciałby powiększyć hale produkcyjne o 
dodatkowe obiekty. Rozbudowę warunkuje ulgami w podatkach i oczekuje od nas 
pomocy. 
Przewodniczący Rady- kilka lat temu podejmowaliśmy uchwałę w tej sprawie, ale straciła 
juŜ waŜność. I tu prośba do pana Wójta. 
Wójt- proszę pozostawić tą sprawę wójtowi, bo to wójt odpowiada za sprawy finansowe 
gminy. 
 
6) W.Zientarski - wyrównać drogę z Malczkowa w kierunku Dobrej. 
 
III. Zakończenie. 
1. Wolne wnioski i informacje. 
1) E.Paduch - wykosić pobocza od skrzyŜowania na ul. Głuszyńskiej do 

Czerwieńca, 
   - wykosić teren boiska w Nowym Skórowie. 
 
2) K.Majewski - zwrócić uwagę właścicielom bydła mlecznego w Wieliszewie, aby 

sprzątali nieczystości po zwierzętach, 
 - uzupełnić ubytki na drodze dojazdowej do Wieliszewa, 
 - zobowiązać właściciela spalonej przed dwoma laty posesji w 

Wieliszewie do uporządkowania terenu boiska. 
 
3) J.Siniawski - postawić wiatę dla dzieci oczekujących na autobus na skrzyŜowaniu 

w Warciminie, 
 - wykosić pobocza od drogi krajowej nr 6 do Kozina oraz usunąć 

przydroŜne krzewy poprzez ich wyrwanie lub zniszczenie środkiem 
chemicznym, 

 - wystąpić do Agencji Nieruchomości Rolnych, aby na czas  kryzysu 
wstrzymać sprzedaŜ gruntów, a na wnioski rolników organizować 
przetargi na dzierŜawę. 

Czy Rada będzie kaŜdorazowo podejmowała uchwały o przedłuŜaniu umów dzierŜawy 
rolnikom, czy teŜ moŜna podjąć uchwałę upowaŜniającą do tego Wójta obligatoryjnie? 
Wójt- zgodnie z przepisami wójt moŜe tylko raz przedłuŜyć umowę dzierŜawy. O 
przedłuŜeniu umowy na kolejny okres decyzję podejmuje Rada. 
 
4) M.Medyńska - wyremontować drogę na łąki w Czerwieńcu zanim rozpocznie się 

drugi pokos traw. 
 
5) G.Pokuć- nie odnieśliśmy się do wniosku z poprzedniej sesji dotyczącego pomocy 
rodzinie z Nieckowa. 
Wójt- na sesji p. Izabela Zielińska zwróciła się do radnych o pomoc w wyremontowaniu 
mieszkania rodzinie z Nieckowa. Na komisji wspólnej odbyła się na ten temat dyskusja. 
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Radni doszli do wniosku, Ŝe są inne moŜliwości pomocy. Gdybyśmy wyremontowali 
jedno mieszkanie, to byłby precedens w skali gminy.  
Pomocy moŜna będzie udzielić na konkretny cel np. zakupienie drzwi czy biurka i to 
dopiero wtedy, kiedy zajdzie taka potrzeba. 
 
2. Zamknięcie obrad. 
Po wyczerpaniu porządku obrad o godzinie 11.25 Przewodniczący Rady dokonał 
zamknięcia obrad XXXIII sesji V kadencji Rady Gminy Potęgowo. 
 
Na tym posiedzenie zakończono.                                                                       
Protokołowała: A.Domagała 
 
 

 
 
 

 

 

 


